
المملكة العربية السعودية وزارة التعليم العالي  جامعة 

 القصيم
 وحدة الارشاد الاكاديميكلية العلوم والآداب بالمذنب 

 تقرير عن تهيئة الطالب خلال الأسبوع الإرشادي

  Report on the creation of a student    during orientation week 

 ملاحظات 
 Notes 

 لا 
 No 

 نعم 
 Yes 

 البند 
 Item 

     

 هل تم اختيار المكان والتجهيزات المناسبة للقيام بفعاليات الأسبوع الإرشادي. -1

1-Was the Choice of  the place and the equipment for the orientation week  
effective.  

     

 هل كانت مواعيد فعاليات الأسبوع الإرشادي مناسبة للطلاب/ للطالبات وغير مضرة بالساعات الدراسية للطالب. -2
2-Was the timing for the orientation week  events suitable for students and non 

harmful for the their study hours.  

     

  على المرافق الهامة في الكلية والقسم وعلى أعضاء هيئة التدريس.هل تم تعريف الطالب /الطالبة -3

3-Have the student been introduced to important college facilities and the  
department and the faculty members. 

     

 4-هل تم تعريف الطالب/الطالبة بآلية الحضور و الحرمان و الانقطاع. 

4-Have the student been introduced  to the procedures of the Attendance, 
deprivation and disruption.  

     

  هل تم تعريف الطالب/الطالبة بآلية التظلم و تقديم الاعذار.-5

5-Have the student been introduced  to the procedures of Grievance and  
excuses.  

     

 هل تم تعريف الطالب/الطالبة بآلية التأجيل و الاعتذار عن مقرر او فصل دراسي. -6

6-Have the student been introduced  to the procedures of Delaying  and  
drooping  for the course or semester. 

     

 هل تم تعريف الطالب/الطالبة بطرق التقييم و مواعيد الاختبارات الفصلية والنهائية. -7

7-Have the student  been introduced to the  ways of  Examinations and the date  
of  The midterm and the final tests. 

     

 هل تم تعريف الطالب/الطالبة بطرق التحويل من كلية لأخرى داخل جامعة القصيم. -8

8-have the student  been  introduced to the ways of  transferring  from the  
college to another within Qassim University. 

     

هل تم تعريف الطالب/الطالبة عن خدمة الإرشاد الأكاديمي وأهدافها ودور المرشد الأكاديمي اتجاه الطالب/الطالبة -9

 ودور الطالب/الطالبة اتجاه مرشده/ها الأكاديمي. 

9-have the student  been  introduced to the Academic Advising and its objectives  
and The responsibility of the student and academic advisor towards each other. 

     

 هل تم إعلام الطالب/الطالبة عن كيفية الدخول علي موقع الكلية و القسم و الاستفادة من الخدمات الموجودة " -10
 المكتبة الالكترونية"  –التقويم الجامعي 

10-Have the student  been informed about how to access the site of the 
university, college and department and how to  benefit of the, "University  
Calendar and Electronic Library" 



      

 هل تم تعريف الطالب/الطالبة بما تقدمه الجامعة له من خدمات وأنشطه وفعاليات خلال العام الدراسي.  -11

11-have the student  been  introduced to introduced to what  the university offer  
them of services and activities and events during the school year. 

  

      : المرشد الأكاديمي          

 


